
Folketingets Socialudvalg

Dato: 18. september 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 14. august 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 550 (SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Henriksen (DF).

Spørgsmål nr. 550:

”I forlængelse af ministerens svar på SOU alm. del - spørgsmål 497, bedes 

ministeren rette henvendelse til den pågældende kommune og bede denne 

redegøre for, om det er normal praksis, at kommunen først tager sig ordent-

ligt af sine borgere, når en sag/flere sager bliver rejst i offentligheden. Mini-

steren bedes i sin henvendelse nævne den i spørgsmål nr. 497 omtalte sag 

som eksempel.”

Svar:

Til brug ved besvarelsen er der indhentet en udtalelse fra Sorø Kommune, 

som har oplyst følgende:

”Det er ikke normal praksis i Sorø Kommune, at sagsbehandlingen er af-

hængig af, om en sag bliver rejst i offentligheden, hvilket også gør sig gæl-

dende i den aktuelle sag. 

Når en borger anmoder om hjælp i Sorø Kommune, anlægger Sorø Kom-

mune en konkret og individuel vurdering af borgerens behov. Vurderingen 

foretages under hensyntagen til den enkelte borger og jf. gældende lovgiv-

ning inden for det konkrete område samt regler fastsat i forvaltningslov, of-

fentlighedslov, retssikkerhedslov m.v.” 
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